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ROMÁNIA 

HARGITA MEGYE 
GYERGYÓÚJFALU KÖZSÉG HELYI TANÁCSA 

 
Ikt. Szám: 679/2023 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 Jelen jegyzőkönyv a 2023. február 15-én 19 órai kezdettel tartott, rendkívüli 

tanácsülés alkalmával került felvételre.  
Az üléselnök megállapította, hogy a Helyi Tanács összehívása a Közigazgatási 

Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es Sürgősségi Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-ös, 
155-ös és 196-os cikkelyének előírásai szerint, a 2023/27-es számú Polgármesteri 
rendelkezés értelmében került összehívásra, határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 
1. Bálint Ștefan-Tibor 
2. Bálint Attila 
3. Bartalis Csaba  
4. Elekes József 
5. Gál Katalin 
6. Jakab Attila 
7. Kovács Ernő 
8. Kovács Levente 
9. Mihálydeák Ervin 
10. Nagy Ervin 
11. Sajgó Rita 
12. Szabó Ágoston-Attila 

 
A gyűlésről igazoltan hiányzik Elekes Szabolcs és Marthy Barna tanácsos úr, 

Kovács Attila alpolgármester úr.  
A gyűlésen jelen van Egyed József polgármester és Kovács Ileana-Éva, a község 

jegyzője.  
A tanácsülés teljes egészében hangfelvételre kerül. A gyűlés magyar nyelven 

zajlik.  
Az üléselnök, Kovács Levente tanácsos úr, miután megállapította, hogy a 

tanácsülést az 57/2019, a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló Sürgősségi 
Kormányrendelet előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a jelenlévőket és 
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megnyitja Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendkívüli ülését. 
 
Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó három napirendi pontot, egy 

kiegészítéssel: 
 
1. 12/2023-as számú Határozattervezet terület a „Közös települési 

hulladékgyűjtő helyek felszerelése Hargita megye területén vidéki és városi 
területeken, digitalizált ökológiai szigetekkel” című projekt új beruházások 
elhelyezésére szolgáló terület biztosításáról 

2. 13/2023-as számú Határozattervezet különleges felhatalmazás jóváhagyására 
a SIMD Hargita Közösségi Társulás részére, hogy az 51/2006-os és a 101/2006-
os Törvényekben foglalt feladatokat végrehajtsa Gyergyóújfalu Község 
nevében és Gyergyóújfalu Község számára 

3. 14/2023-as számú Határozattervezet az „Ivóvíz tartály létesítése 
Tekerőpatakon, Gyergyóújfalu község részére, Hargita megyében” 
megnevezésű beruházás gazdasági-technikai mutatóinak aktualizálására  

 
Kiegészítés:  
19/2023-as számú Határozattervezet Együttműködési megállapodás 

jóváhagyására Gyergyóújfalu Község és Gyergyószentmiklós Municípium között a 
PNRR felhívásán belül az Integrált Közösségi Központ létrehozására irányuló 
együttműködés céljából Gyergyószentmiklóson 

 

Kovács Levente üléselnök megkérdezi a jelenlevőket, hogy valakinek kérdése, 
észrevétele van-e a napirendi pontokkal kapcsolatban. Nincs. Szavazásra bocsátja a 
napirendi pontokat, 12 igen szavazattal a tanács megszavazza, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül. 

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával. 

 
1. 12/2023-as számú Határozattervezet terület a „Közös települési 

hulladékgyűjtő helyek felszerelése Hargita megye területén vidéki és városi 
területeken, digitalizált ökológiai szigetekkel” című projekt új beruházások 
elhelyezésére szolgáló terület biztosításáról 

Egyed József: Hargita Megye Tanácsa le akar tenni egy pályázatot szelektív 
hulladékgyűjtő szigetek kialakítására. A feltétel az volt, hogy tiszta telekkönyves terület 
kell, négyet javasoltunk, egy maradt meg. Volt egy javaslat Kilyénfalván, egy 
Tekerőpatakon, egy Libánban és egy Újfaluban. Ezekből csak az újfalvi maradt meg, a 
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libáni területnél a tulajdonossal perben vagyunk, nincs tiszta telekkönyv. Tekerőpatakon 
nem kaptunk megfelelő helyet neki, a templom elé akartuk, de rájöttünk, hogy nem való 
oda, a főépítész is lebeszélt róla. A kultúrház mellé sem lehetett, mert építkezés alatt 
van. Kilyénfalván a központon nincs ahova tenni. Újfaluban a park hátsó részében 
szeretnénk elhelyezni ezeket. Nem tudjuk pontosan, hogy ez miből áll, nincs még egy 
pontos leírás erről.  
Kovács Levente: Ez földalatti vagy felszíni? 
Egyed József: Felszíniről van szó, de pontosan mi sem tudjuk, nem küldtek semmiféle 
leírást vagy látványtervet, csak hogy akarunk-e és ha igen akkor mennyit.  
Kovács Levente: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése a határozattervezettel 
kapcsolatban van-e? 
Szabó Ágoston-Attila: Van ott kút is meg játszótér is, mennyire kivitelezhető így?  
Egyed József: A park hátsó felében lenne, ahol a wc-k vannak, ott eddig is voltak 
szemetesek. Úgy képzelem ezt el, hogy valami nagyobb szelektív konténereket tesznek 
le. Nem hulladéklerakóról van szó, hanem szelektív szigetről. A SIMD Hargita ezt 
kötelezően majd meg kell csinálja, úgy gondolom, hogy azt akarják megelőlegezni, hogy 
segítsenek a hulladékgazdálkodónak mert a törvény ezt kötelezi. Ennél jobb helyet nem 
kaptunk. 
Kovács Ernő: Fehérpatakba nem lehetne?  
Egyed József: Nincs rá tulajdonjogunk.  
Gál Katalin: A tekerőpataki templommal és környékével az is a gond, hogy műemlék 
templom, a környékén nem lehet építkezni. 
Egyed József: Azzal nem lenne gond, öko dologról van szó, így a törvény nem tiltja, 
viszont nem oda illő.  
Szabó Ágoston-Attila: Itt hátul a terület nincs még tisztázva?  
Egyed József: Nincs. 
Kovács Ileana-Éva: Mindenképp kitét, hogy nem lehet a területre visszaigénylési kérés. 
Nagyon sok helyen van visszaigénylési kérés, főleg az Egyház részéről.  
Gál Katalin: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 
Kovács Ernő: A Mezőgazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 
Kovács Levente: Kérdezem a Testületet, hogy valakinek még kérdése a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Nincs. Kérem, szavazzanak, ki ért egyet, hogy 
ezt a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 12 igen 
szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet.                                                                                              
 

2.   13/2023-as számú Határozattervezet különleges felhatalmazás 
jóváhagyására a SIMD Hargita Közösségi Társulás részére, hogy az 51/2006-
os és a 101/2006-os Törvényekben foglalt feladatokat végrehajtsa 



 4 

Gyergyóújfalu Község nevében és Gyergyóújfalu Község számára 
Kovács Ileana-Éva: Ezzel a határozattervezettel minden tagja a Fejlesztési Társulásnak 
felhatalmazza a társulást, hogy minden olyan feladatkört, amit a közigazgatási egységek 
kell elvégezzenek ezután a Fejlesztési Társulás fog elvégezni. A fejlesztési stratégiától 
elkezdve mindenféle szabályzatig, ami a működéséhez szükséges mindent átruháznak a 
közigazgatási egységek az ADI-ra. Az ADI vezetőtanácsának a tagjai törvény szerint a 
polgármesterek, a polgármester átruházhatja a feladatkört más személyre. Eddig ez nem 
volt benne a fejlesztési társulás alapszabályába, ezzel a felhatalmazással mindent 
átruháznak a közigazgatási egységek az ADI vezetőtanácsára.  
Egyed József: A Tanácsoknak ezzel nem lesz többet beleszólása sem az ár alakításában 
sem semmibe. A polgármestereknek vagy a delegáltjaiknak igen.  
Gál Katalin: Van lehetőségünk azt mondani, hogy nem? Vagy ez egy törvényi elvárás? 
Egyed József: Van lehetőség nem-et mondani. 
Kovács Ileana-Éva: A törvény csak lehetőséget ad, de nem kötelező. 
Egyed József: Így nekik könnyebb a döntés, nem kell mindenre tanácshatározatot hozni, 
csak összehívják a polgármestereket vagy zoom-on meghívják és eldöntik. Így gyorsabb 
a folyamat.  
Bálint Ștefan-Tibor: A polgármesterek javasolják, hogy elfogadjuk-e vagy sem.  
Egyed József: Ezután a Tanácsok kimaradnak ebből, ha ezt elfogadjuk.  
Sajgó Rita: Mi az álláspontja a többi településnek?  
Kovács Ileana-Éva: Nem lehet ezt tudni. 
Bálint Ștefan-Tibor: Ha a polgármestereknek úgyis van beleszólása, akkor fogadjuk el. 
Egyed József: Én úgy gondolom, hogy ne fogadjuk el, lássuk mi fog történni, úgy 
gondolom, hogy akkor elmondják, miért kell ez.  
Kovács Levente: Kérdezem a Testületet, hogy valakinek még kérdése a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Nincs. Kérdezem a Gazdasági és 
Mezőgazdasági szakbizottság véleményezését? 
Gál Katalin: A Gazdasági szakbizottság teljes létszáma tartózkodik a 
határozattervezettől. 
Kovács Ernő: A Mezőgazdasági szakbizottság tartózkodik a határozattervezetettől. 
Kovács Levente: Kérdezem a Testületet, ki van mellette, hogy ezt a határozattervezetet 
ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács teljes létszámmal tartózkodik a 
határozattervezet elfogadásától. 
 
 

3. 14/2023-as számú Határozattervezet az „Ivóvíz tartály létesítése 
Tekerőpatakon, Gyergyóújfalu község részére, Hargita megyében” 
megnevezésű beruházás gazdasági-technikai mutatóinak aktualizálására  
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Egyed József: Három cégtől kértünk ajánlatot, egyet kaptunk, a másik két cég nem 
tudott beleférni a közbeszerzési határértékbe. A remetei Bayer cég adott egy olyan 
ajánlatot, ami belefér a közbeszerzési határértékbe. A cég azt szeretné, ha neki tudnának 
fogni a munkának, ha kitavaszodik és egy-két hónap alatt be tudnák fejezni. Jelen 
pillanatban ez az egy ajánlat áll rendelkezésünkre, ha nem fogadjuk el, akkor ki kell írni 
licitre. Az érték be van foglalva már költségvetésbe, költségvetésmódosításra nem lesz 
szükség, 1.215.053 lej.   
Gál Katalin: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 
Kovács Levente: Kérdezem a Testületet, hogy valakinek kérdése a határozattervezettel 
kapcsolatban van-e? Nincs. Kérem, szavazzanak, ki ért egyet, hogy ezt a 
határozattervezetet elfogadjuk? A Helyi Tanács 12 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet.                                                                                           
 

4. 19/2023-as számú Határozattervezet Együttműködési megállapodás 
jóváhagyására Gyergyóújfalu Község és Gyergyószentmiklós Municípium 
között a PNRR felhívásán belül az Integrált Közösségi Központ 
létrehozására irányuló együttműködés céljából Gyergyószentmiklóson 

Egyed József: Gyergyószentmiklós a régi önkormányzat épületének egy részét fel 
szeretné újítani, egy közösségi-szociális irodát szeretnének létrehozni. Felkértek, hogy 
lépjünk be partnerként. Benne van Vasláb és Gyergyóalfalu is. Kértem, hogy adják meg 
a költségét, de nem adták meg.  
Kovács Ileana Éva: Nincs költség, arról szól, hogy a közigazgatási egységek egymásnak 
minden segítséget megadnak ezen a téren.  
Egyed József: Úgy gondolom, hogy az egésznek a célja az, hogy az épületet felújítsák, 
Ha valamilyen nem elszámolható költség lesz benne, azt a Testület úgyis el kell fogadja, 
akkor majd eldönthetjük, hogy nekünk ez kell vagy nem, utólag is ki lehet szállni belőle, 
vagy benne maradunk és minket nem fognak érinteni a költségek.  
Kovács Levente: Szükség van a Munkaügyi, szociális, gyerekvédelmi, ifjúsági és sport 
szakbizottság véleményezésére.  
A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. Megkérem a Testületet, 
hogy szavazzanak, ki ért egyet, hogy ezt a határozattervezetet elfogadjuk? A Helyi 
Tanács 12 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
határozattervezetet. 
Amennyiben nincs több hozzászólás, az ülést ezennel berekesztem.      
 
                                                                                                                      

   Ülésvezető elnök         Jegyző 
     Kovács Levente           Kovács Ileana-Éva 
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